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Čtvrtletník pro občany a přátele Vracova          cena 5 Kč

Vážení občané,

první oblastí, o které se ve svém příspěvku zmíním, je 
odpadové hospodářství v našem městě. V současné době je 
v prostorách VPS uskladněno více než 1000 kontejnerů na 
bioodpad. Projekt svozu bioodpadů bude zahájen začátkem 
druhého čtvrtletí letošního roku.

Po vyhlášené výzvě si občané oproti podpisu převezmou 
na VPS ke každému číslu popisnému jeden kontejner. U by-
tových domů bude umístěn jiný typ kontejneru s vyšším ob-
jemem, takže nebude nutné, aby nájemníci bytů měli vlastní 
nádobu k jednotlivým bytům. Umístit velký počet kontejnerů 
u bytových domů se jeví jako nemožné a taktéž nepotřebné.

Celý projekt separace bioodpadu se z fi nančního hledis-
ka občanů nijak nedotkne, náklady na svoz ponese město. Při 
současném čtrnáctidenním svozu směsného odpadu bude 
svoz bioodpadu naplánován ve volném týdnu mezi stávajícími 
svozy směsného odpadu.

Celá akce bude v předstihu prezentována a všichni budou 
včas informováni prostřednictvím rozhlasu, kabelové televize 
a letáků.

Nejdůležitější bude zodpovědnost nás všech v důsledném 
třídění odpadu, aby byl do kontejnerů na biomasu skutečně 
umísťován pouze biologický odpad. Případné další třídění 
bioodpadu na lince by znamenalo zvýšení nákladů, které by 
již město nemohlo akceptovat.

Doufám, že se neobjeví nezodpovědní jedinci, kteří naruší 
svoz bioodpadu, a že projekt bude fungovat ke spokojenosti 
občanů Vracova.

Druhou kapitolou, která se dotýká pozornosti velké části 
Vracovjáků, je sportovní oblast, konkrétně FC Vracov. 

V minulých dnech proběhla valná hromada občanského 
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sdružení FC, na kte-
rou jsem byl pozván. 
Překvapení se nekona-
lo, předem avizovaný 
odchod statutárních 
zástupců klubu, kte-
ří jsou za chod klubu 
zodpovědní, byl valnou hromadou potvrzen. Bohužel nové 
vedení se nachází v nelehké situaci, ekonomicky i hráčsky 
zdevastovaný klub udržet v chodu nebude snadné.

Na zmíněné valné hromadě nikdo nepodal vysvětlení, 
proč část fi nančních prostředků nebyla odložena na pro-
voz v jarní části ročníku 2012 – 2013, aby soutěž dokončila 
všechna družstva. Zveřejněná fi nanční zpráva obsahovala za 
poslední dva roky v kapitole příjmů částku přes 700.000 Kč. 
Ze dvou třetin byla pokryta dotací města. Dotace města 
byla dle žádosti FC cílena na provoz a podporu mládeže 
(v minulosti tato částka provoz zajistila).

Všichni budeme muset udělat maximum proto, aby 
chybná rozhodnutí bývalého vedení klubu nevedlo k jeho 
likvidaci. Na této cestě přeji novému výkonnému výboru 
hodně trpělivosti a úspěchů.

Závěrem mi dovolte, abych s pomalu končícím zimním 
obdobím poděkoval všem pracovníkům VPS za provádění 
údržby komunikací a chodníků. Jsem si vědom, že ne vždy 
jsme byli všichni spokojeni, ale podstatné je, že se žádné-
mu občanovi nepřihodil úraz a nevznikly škody.

Jaromír Repík
starosta
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Dne 06.12.2012
vzalo na vědomí:

 kontrolu usnesení z minulého ZM
 zprávu o činnosti rady města od posledního zasedání za-
stupitelstva města

 zprávu kontrolního výboru o plnění usnesení zastupitel-
stva za rok 2012

 zápis finančního výboru ze dne 18.11.2012 k návrhu roz-
počtu města Vracova na rok 2013

 návrh komise školské, mládeže a sportu na převzetí sprá-
vy areálu stadionu 

 informaci o přípravě podkladů Změny č. 6 územního plá-
nu Města Vracova a Změny č. 3 regulačního plánu Vracov 
– Ernestovská humna

 informaci o přípravě a umístění stavby Tesco - Revitaliza-
ce vnitrobloku, náměstí Míru Vracov

schválilo: 
 rozpočet města Vracova na rok 2013 jako schodkový tak-
to: vlastní příjmy 51.610.000 Kč, výdaje 51.820.000 Kč, 
schodek 210.000 Kč bude pokryt financováním - dotací 
ve výši 210.000 Kč

 4. úpravu rozpočtu města Vracova a to rozpočtová opat-
ření č. 32 - 39:

 rozpočet města Vracova na rok 2012 
 vlastní příjmy: 51.912.700 Kč, výdaje: schválený rozpočet 

včetně splátek úvěrů 50.093.600 Kč, výdaje po úpravách 
rozpočtu 51.912.700 Kč 

 rozpočtový výhled města Vracova do roku 2018
 obecně závaznou vyhlášku č. 7/2012, kterou se mění 
obecně závazná vyhláška města Vracov č. 4/2010, o míst-
ních poplatcích, ve znění pozdějších předpisů

 udělení pamětního listu č. 8 paní Marii Šestákové za zá-
sluhy udržování vracovského kroje s finanční odměnou 
5.000 Kč 

 přijetí daru – pozemek parc. č. 194/3 – zahrada o výmě-
ře 35 m2 v obci a k. ú. Vracov, který vznikl z původního 
pozemku parc. č. 194/2 dle geometrického plánu č. 2085-
158/2012 od paní xy

 zastupitelstvo města rozhoduje koupit spoluvlastnický 
podíl id. 1/2 na pozemku parc. č. 1157/1, spoluvlastnický 
podíl id. 1/2 na pozemku parc. č. 1736/2 a spoluvlastnic-

Výpis ze zasedání rady města, která ve dnech 03.12.2012 do 
07.02.2013 zasedala 5 x 
Mimo jiné projednala:
schválila :

 pořízení licence k právnímu informačnímu systému 
CODEXIS ONLINE a Vzory smluv za jednorázovou cenu 
15.000 Kč bez DPH a uzavření servisní smlouvy se společ-
ností ATLAS consulting spol. s r.o. za cenu 6.000 Kč bez 
DPH ročně 

 výpůjčku části pozemku parc. č. 856 – ostatní plocha a čás-
ti pozemku parc. č. 3952/1 – ostatní plocha o výměře cca 
18 m2 v obci a k. ú. Vracov Mgr. xy za účelem zabezpečení 
nemovitosti proti přívalovým srážkám, na dobu neurčitou 
s výpovědní lhůtou 3 měsíce – s podmínkou respektová-

Veřejné zasedání zastupitelstva města Vracova

Zasedání rady města Vracova

Anonymizováno dle zák.č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů

Anonymizováno dle zák.č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů

ký podíl id. 1/2 na pozemku parc. č. 1778, vše v obci a ka-
tastrálním území Vracov, v elektronické dražbě, která se 
koná dne 11.12.2012 prostřednictvím elektronického sys-
tému dražeb na portálu www.exdrazby.cz, a to na zákla-
dě dražební vyhlášky vydané Soudním exekutorem Mgr. 
Kamilem Brančíkem, Exekutorský úřad Hodonín, Sadová 
15, Hodonín. Nejnižší podání je stanoveno soudním exe-
kutorem na 29.967,- Kč. Zastupitelstvo města rozhoduje 
složit dražební jistotu ve výši 5.000,- Kč nejpozději dne 
7.12.2012 a účast zástupce Města Vracova na dražebním 
jednání - starostu města Jaromíra Repíka. Nejvyšší na-
bídku Města Vracova lze v případě více zájemců učinit ve 
výši 80.000,- Kč. 

 zastupitelstvo města rozhoduje koupit pozemek parc. č. 
2610, pozemek parc. č. 2611, pozemek parc. č. 2612 a bu-
dovu - rodinný dům č.p. 449 na pozemku parc. č. 2610, 
vše v obci a katastrálním území Vracov, v elektronické 
dražbě, která se koná dne 11.12.2012 prostřednictvím 
elektronického systému dražeb na portálu www.exdraz-
by.cz, a to na základě dražební vyhlášky vydané Soud-
ním exekutorem Mgr. Kamilem Brančíkem, Exekutorský 
úřad Hodonín, Sadová 15, Hodonín. Nejnižší podání je 
stanoveno soudním exekutorem na 340.000,- Kč. Zastu-
pitelstvo města rozhoduje složit dražební jistotu ve výši 
50.000,- Kč nejpozději dne 7.12.2012 a účast zástupce 
Města Vracova na dražebním jednání - starostu města 
Jaromíra Repíka. Nejvyšší nabídku Města Vracova lze 
v případě více zájemců učinit ve výši 2.000.000,- Kč. 

pověřilo:
 starostu města Vracova k provedení nezbytných úprav 
rozpočtu města Vracova k 31.12.2012 s tím, že zastupitel-
stvu města budou předloženy na nejbližším zasedání

uložilo:
 starostovi města pokračovat v jednání s FC Vracov a TJ 
Sokol Vracov ve věci převodu správy areálu stadionu tak, 
aby na příští zasedání zastupitelstva byly připraveny pod-
klady pro rozhodnutí o převedení majetku FC Vracov 
a TJ Sokol Vracov do vlastnictví Města Vracov darovací 
smlouvou za účelem vytvoření městského sportovního 
areálu Stadion

ní budoucího uložení kabelového vedení NN, uzemně-
ní na části pozemku parc. č. 856, 3952/1, 3976/1, 3976/2 
a 3976/3 ve prospěch E.ON Distribuce, a. s. dle smlouvy 
č. 1030007592/001 o budoucí smlouvě o zřízení práva od-
povídajícího věcnému břemenu uzavřené mezi Městem 
Vracov a E.ON Distribuce, a. s. dne 02.01.2013 (stavba: 
„Vracov, roz. NN, ODEX, Quantum Solis“)

 výpůjčku malého sálu kulturního domu pro aktivitu Cha-
rity – prodej oblečení, jako jednorázovou akci

 poskytnutí příspěvku ve výši 3.000 Kč z fondu rady organi-
zacím města na úhradu pronájmu sportovní haly při pořá-
dání plesů v roce 2013 (vždy pro jednu akci)

 zpracování žádosti o dotaci z Regionálního operačního 
programu NUTS 2 JV, Oblast podpory 3.3 Rozvoj a stabili-
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zace venkovských sídel společností OHK servisní, s.r.o. za 
cenu za cenu 45.000 Kč bez DPH (žádost, eCBA analýza) 
jedná se o dotaci na stavbu multifunkčního hřiště MZŠ 
Vracov 

 zpracovatele projektové dokumentace pro stavební povo-
lení a provedení stavby „Sportovně rekreační areál u MZŠ 
Vracov – SO 01 Víceúčelové hřiště společnost RPS-I s.r.o. 
za cenu 50.000 Kč bez DPH

 smlouvu o možnosti provést stavbu na pozemku města 
parc. č. 621/1 s paní xy – provedení stavby kanalizační, vo-
dovodní, plynovodní a NN přípojky a stavby sjezdu (zpev-
něné plochy ze zámkové dlažby) k plánované novostavbě 
rodinného domu na pozemku parc. č. 635/1 v ul. Cihelná 

 smlouvu o možnosti provést stavbu na pozemcích města 
parc. č. 3276/1 a 3396 s Mgr. xy – provedení staveb kana-
lizačních, vodovodních, plynovodních a NN přípojek, sta-
veb sjezdů (zpevněných ploch ze zámkové dlažby) a staveb 
zpevněných ploch pro parkování k plánované novostavbě 
rodinných domů na pozemcích parc. č. 3396, 3317/1, 3318 
a 3319 v ul. Písečná/Hodonínská, překopem za jednorázo-
vou úhradu 1.800 Kč 

 pronájem nebytových prostor v budově zdravotního stře-
diska Vracov na náměstí Míru čp. 202 pro provoz zubní 
ordinace II. paní MUDr. Lence Koišové na dobu neurčitou 
od 1.2.2013 s výpovědní lhůtou 3 měsíce za cenu nájmu 
450 Kč/m2 a rok

 smlouvu o možnosti provést stavbu na pozemku města 
parc. č. 1075/1 s Ing. xy – provedení stavby kanalizační, 
vodovodní přípojky a NN přípojky a stavbu sjezdu (zpev-
něné plochy z betonové dlažby) k plánované novostavbě 
rodinného domu na pozemku parc. č. 93 v ul. Nádražní 

 výběr dodavatele veřejné zakázky a to na dodávku hudeb-
ního nástroje – klavíru pro Základní uměleckou školu Vra-
cov s tím, že nejvýhodnější nabídku předložila společnost 
PETROF Pianosalon s.r.o., nabídková cena 665.000 Kč vč. 
DPH

 poskytnutí peněžitého daru z fondu rady za rok 2012 nej-
aktivnější komisi rady a to komisi pro životní prostředí ve 
výši 1.000 Kč na osobu 

 uzavření dodatku č. 1 ke Smlouvě o možnosti provést stav-
bu vodovodní přípojky k RD čp. 1287 v ul. Zahradská, kte-
rá byla uzavřena dne 22. 2. 2012 s manželi xy – prodlouže-
ní platnosti smlouvy o 1 rok, tj. do 22.02.2014.

 uzavření smlouvy č. 1030007592/001 o budoucí smlouvě 
o zřízení práva odpovídajícího věcnému břemenu spo-
čívající v umístění kabelového vedení NN, uzemnění na 
části pozemku parc. 856, 3952/1, 3976/1, 3976/2 a 3976/3 
ve prospěch E.ON Distribuce, a. s za jednorázovou úplatu 
42.000,--Kč (stavba: „Vracov, roz. NN, ODEX, Quantum 
Solis“)

 výběr dodavatele veřejné zakázky „Rozšíření separace bio-
odpadů“ s tím, že nejvýhodnější nabídku předložila spo-
lečnost SSI Schäfer s.r.o., nabídková cena 3.528.000 Kč bez 
DPH

 smlouvu o odvádění srážkových vod v ulici Průmyslová se 
společností Moravia Systems a.s., roční množství odvádě-
ných vod 3.146,5 m3, cena 25 Kč/ 1m3 a rok

 smlouvu o odvádění srážkových vod v ulici Průmyslová se 
společností RENOL CZ s.r.o., roční množství odváděných 
vod 1.158,78 m3, cena 25 Kč/ 1m3 a rok

souhlasila :
 se zveřejněním záměru prodeje pozemku parc. č. 3307/5 – 
lesní pozemek o výměře 20 m2 v obci a k. ú. Vracov v ul. 

Lesní za účelem rozšíření zahrady 
 s návrhem stavební komise, aby při zpracování projektové 
dokumentace pro rekonstrukci místní komunikace Lipin-
ská byla vyprojektována i ulice Kollárova

 s předloženým návrhem konceptu územní studie Olšíčka 
a doporučuje rozpracovat variantu č. I

 s poskytnutím fi nančního daru ve výši 20 Kč/ na 1 obyva-
tele Vracova Nemocnici Kyjov jako příspěvek na pořízení 
nového sanitního vozu a doporučuje zastupitelstvu města 
ke schválení této dotace

 s uzavřením dohody o ukončení pronájmu bytu v ul So-
kolská čp. 900 ke dni 31.12.2012 mezi paní xy a Veřejně 
prospěšnými službami Vracov

 se zvýšením příspěvku VPS Vracov o 43.014 Kč a součas-
ně se snížením výdajů v kap. 716 kultura o 1.880 Kč na 
údržbu budovy MKK a 26.092 Kč na zajištění kulturní 
akce Vracovské letní slavnosti, v kap. 719 správa o 2.876 Kč 
na údržbu budovy radnice a v kap. 739 komunální služby 
o 12.166 Kč z toho 10.050 Kč oprava dětských hřišť a 2.116 
Kč doprava dřeva na opravu střechy farního úřadu

 se zvýšením příspěvku VPS Vracov o 40.280 Kč a současně 
se snížením výdajů v kap. 716 kultura o 2.150 Kč na údržbu 
budovy MKK a 28.981 Kč na zajištění kulturní akce Hody 
2012, v kap. 719 správa o 6.279 Kč na údržbu budovy rad-
nice a v kap. 739 komunální služby o 2.870 Kč za dopravu 
a odvoz demontované krytiny ze střechy farního úřadu

 se zvýšením příspěvku VPS Vracov o 13.943 Kč a současně 
se snížením výdajů v kap. 716 kultura o 3.430 Kč na údrž-
bu budovy MKK a 10.513 Kč na zajištění kulturní akce 
Martinské odpoledne

 s doplněním zveřejnění záměru výpůjčky pozemků parc. 
č. 4898/1 a 4905/2 v lokalitě Olšíčka pro vytvoření trénin-
kové plochy – odpaliště golfu o záměr výpůjčky pozemku 
parc. č. 4899/1 – orná půda o výměře 15353 m2 a pozemku 
parc. č. 3409 - orná půda o výměře 1146 m2 v k. ú. Vracov 

 se záměrem vybudování Polyfunkčního domu s lékárnou, 
ordinacemi a službami ve Vracově na pozemku parc.č. 
17 na náměstí Míru

 s rozšířením vysílání kabelové televize o multiplex 4 
(NOVA HD, ČT 1 HD, TV Pohoda, Fanda, Smíchov) 
v DVB-T. Investici ve výši 18.620,40 Kč s DPH zaplatí měs-
to Vracov s podmínkou že:

a) instalace tohoto multiplexu nezvýší výši poplatku
b) multiplex 3 (Prima Love, Prima Zoom, Óčko, Šlágr TV 

a Pětka) v DVB-T bude hradit NOEL s.r.o.
c) v případě, že multiplex 3 nebude možné realizovat, NOEL 

s.r.o. se zavazuje při vzniku dalšího multiplexu uhradit ná-
klady na jeho zavedení

 se záměrem Mgr. xy výstavby dvou RD o dvou bytových 
jednotkách (celkem 4 b.j.) v ul. Písečná na pozemcích par-
c.č. 3319, 3318, 3317/1 v k.ú. Vracov dle předloženého ná-
vrhu ze dne 29.11.2012 a s umístěním 8 ks parkovacích 
stání na pozemku parc.č. 3396 v ul. Hodonínská

 předběžně s navrženým umístěním stavby „Revitalizace 
vnitrobloku, náměstí Míru Vracov“, investora stavby RC 
Reinvest, a.s. nám. Republiky 1, 614 00 Brno; podmínky 
města ke stavbě budou stanoveny po doplnění podkladů

nesouhlasila:
 s uzavřením smlouvy č. 1030010978/001 o budoucí smlou-
vě o zřízení práva odpovídajícího věcnému břemenu spo-
čívající v umístění kabelového vedení VN, rozvaděč VN 
na části pozemku parc. 14, 18, 357/1, 841, 855/1 a 855/3 
ve prospěch E.ON Distribuce, a. s za jednorázovou úplatu 
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6.000,--Kč (stavba: „Vracov, rozš. VN351, RC Reinvest“)
 s poskytnutím příspěvku TJ Sokol Vracov ve výši 3.000 
Kč z fondu rady na úhradu pronájmu sportovní haly dne 
01.12.2012 pro uspořádání Mikulášské taneční zábavy

 s architektonickou studií záměru „Novostavba polyfunkč-
ního domu s lékárnou, ordinacemi a službami ve Vracově“ 
na pozemku parc.č. 17 na náměstí Míru

uložila :
 starostovi města zajistit minimálně dvě nezávislá stanovis-
ka odborníků k návrhu Programu kastrace koček na území 
města Vracova na rok 2013

 místostarostovi k navrhovaným změnám v kabelové televi-
zi:

a) projednat se společností NOEL s.r.o. doplnění omezené di-
gitální nabídky v TKR o program v angličtině (BBC) místo 
jednoho německého, dále možnost rozdělení základní na-
bídky podle žánrů do menších balíčků

b) informaci zaslat členům zastupitelstva a požádat o jejich 
stanovisko 

 posoudit nutnost navržených úprav nebytového prosto-
ru pro zubní ordinaci II. (místostarosta projedná rozsah 

s MUDr. Koišovou, tajemnice zabezpečí nacenění nezbyt-
ných oprav tak, aby ordinace byla provozuschopná)

 místostarostovi zabezpečit přípravu modernizace webo-
vých stránek města

 místostarostovi projednat se společností NOEL s.r.o. mož-
nost šíření infokanálu Vracov po internetu

 starostovi města jednat s investorem Polyfunkčního domu 
s lékárnou, ordinacemi a službami ve Vracově o změně 
architektonické studie tak, aby více respektovala Územní 
studii náměstí Míru, jižní část

 starostovi města požádat o elektronickou verzi projektu 
„Revitalizace vnitrobloku, náměstí Míru Vracov“ a násled-
ně o konzultaci a posouzení Ing.arch. Martina Navrkala

 starostovi města projednat postup a řešení výstavby 2 RD 
v ulici Písečná s Ing. arch. Martinem Navrkalem (autorská 
práva)

 místostarostovi města zajistit posouzení použitého materi-
álu na výrobu biopopelnic

 místostarostovi města připravit podklady pro rozhodování 
rady a zastupitelstva o digitalizaci vracovského kina

Zpracovala: Ing. Miroslava Brhelová, tajemnice MěÚ ve Vracově

Upozorňujeme občany, že Zastupitel-
stvo města Vracova na svém zasedání 
dne 6.12.2012 přijalo obecně závaznou 
vyhlášku města Vracova č. 7/2012, kte-
rou se mění obecně závazná vyhláška 
č. 4/2010, o místních poplatcích, ve zně-
ní pozdějších předpisů. S tímto právním 
předpisem se lze seznámit na www.mes-
tovracov.cz v sekci dokumenty (platné 
obecně závazné vyhlášky a nařízení měs-
ta Vracov) nebo též lze do něj nahlédnout 
na Městském úřadu Vracov. 
Důvodem úpravy stávající obecně zá-
vazné vyhlášky byla novelizace zákona 
o místních poplatcích, která obcím 
umožnila provést s účinností 1.1.2013 
tolik žádané změny, jež spočívají v níže 
uvedeném.

1) Rozšiřuje se okruh poplatníků místní-
ho poplatku za provoz systému shro-
mažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunál-
ních odpadů (dále jen „poplatek za 
odpad“) o „cizince“. Poplatníkem po-
platku je tak fyzická osoba

a) která má v obci trvalý pobyt,
b) které byl podle zákona upravujícího 

pobyt cizinců na území České re-
publiky povolen trvalý pobyt nebo 
přechodný pobyt na dobu delší než 
90 dnů,

c) která podle zákona upravujícího po-
byt cizinců na území České republi-
ky pobývá na území České republiky 
přechodně po dobu delší 3 měsíců,

d) které byla udělena mezinárodní 

NOVELA OBECNÉ ZÁVAZNÉ VYHLÁŠKY O MÍSTNÍCH POPLATCÍCH
Bc. Vojtěch Pekař, vedoucí odboru hospodářskosprávního

ochrana podle zákona upravujícího 
azyl nebo dočasná ochrana podle zá-
kona upravujícího dočasnou ochranu 
cizinců.

2) Dále se rozšiřuje okruh poplatníků 
poplatku za odpad o „vlastníky bytu 
nebo rodinného domu, ve kterých 
není hlášena k pobytu žádná fyzic-
ká osoba“. Poplatníkem poplatku je 
tak fyzická osoba, která má ve vlast-
nictví stavbu určenou k individuální 
rekreaci, byt nebo rodinný dům, ve 
kterých není hlášena k pobytu žádná 
fyzická osoba, a to ve výši odpovída-
jící poplatku za jednu fyzickou osobu; 
má-li ke stavbě určené k individuální 
rekreaci, bytu nebo rodinnému domu 
vlastnické právo více osob, jsou po-
vinny platit poplatek společně a ne-
rozdílně.

3) Třetí významnou změnou je nově de-
fi novaná „odpovědnost zákonného 
zástupce nezletilého poplatníka za za-
placení místního poplatku“. Od nově 
stanovených poplatkových povinnos-
tí tak platí, že je-li poplatník v době 
vzniku povinnosti zaplatit poplatek 
nezletilý, odpovídají za zaplacení po-
platku tento poplatník a jeho zákon-
ný zástupce společně a nerozdílně; 
zákonný zástupce má v takovém pří-
padě stejné procesní postavení jako 
poplatník. Nezaplatí-li poplatek po-
platník nebo jeho zákonný zástupce, 
vyměří obecní úřad poplatek jedno-
mu z nich.

4) Poslední změnou je související „úpra-

va ohlašovací povinnosti poplatníka 
k poplatkové povinnosti, či k jejímu 
zániku“ vůči Městskému úřadu Vra-
cov, jako správci poplatku V této sou-
vislosti je třeba upozornit, že nespl-
nění ohlašovací povinnosti může být 
podle daňového řádu sankcionováno 
pokutou až do výše 50 000 Kč.

Z výše uvedených důvodů vyzýváme 
všechny nově stanovené poplatníky míst-
ního poplatku k neprodlenému splnění 
ohlašovací povinnosti vůči správci míst-
ního poplatku Městskému úřadu Vracov.
Dále při této příležitosti upozorňujeme, 
že poplatek za odpad je splatný nejpoz-
ději do 30.9.2013. Nedoplatky po lhů-
tě splatnosti budou vyměřeny spolu se 
sankčním zvýšením hromadným před-
pisným seznamem a následně pak budou 
exekučně vymáhány.
Pro úplnost uvádíme, že i pro letoš-
ní rok zůstává v platnosti již několik let 
nezměněná sazba místního poplatku za 
odpady ve výši 450 Kč/rok/poplatníka, 
byť se náklady na odpadové hospodář-
ství každoročně zvyšují. Město Vracov 
tudíž nevyužilo, na rozdíl od jiných měst 
a obcí, možnosti novely zákona o míst-
ních poplatcích, která od 1.1.2013 umož-
ňuje obcím zvýšit maximální možnou 
sazbu poplatku za odpad z 500 Kč/rok/
poplatníka až na 1000 Kč/rok/poplatní-
ka. Aby bylo možné tuto sazbu zachovat 
i nadále, žádáme všechny občany o zod-
povědné třídění odpadů s důrazem na re-
cyklaci (plasty, papír apod.). Děkujeme.
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Vybírané poplatky
Poplatek za domovní odpad
Výše poplatku je 450,- Kč na osobu a rok. 
Platí se dle místa trvalého pobytu. Město 
Vracov má své obecně závazné vyhlášce 
osvobozeny děti do tří let – platí až ná-
sledující rok poté, co dosáhly věku tří 
let. Dále jsou osvobozeny osoby, které se 
zdržují dlouhodobě v zahraničí. U těchto 
osob je potřeba, aby někdo z příbuzných 
přišel sepsat do účtárny MěÚ jednoduchý 
protokol a na jeho základě je pak dotyčná 
osoba od poplatku osvobozena. Polovič-
ní částku platí studenti, kteří jsou ubyto-
vaní mimo Vracov a předloží potvrzení 
o studiu a ubytování. Dle vyhlášky je doba 
splatnosti do 30.9. Do této doby je možno 
zaplatit poplatek buď jednorázově v plné 
výši anebo si ho rozdělit na  poloviny. Od 

Účtárna MěÚ Vracov informuje: úhrady poplatků v r. 2013
Ludmila Niklová

r. 2013 je nová povinnost platit poplatek 
i pro osoby, které jsou hlášeny na cizinec-
ké policii a bydlí v obci a dále pro majite-
le nemovitosti /byt nebo rodinný dům/, 
i když zde není nikdo hlášen k trvalému 
pobytu.  Platí částku odpovídající výši 
poplatku za  jednu fyzickou osobu. 

Poplatek ze psa
Poplatek činí 250,- Kč za jednoho psa. 
Povinností majitele je přihlásit psa, jak-
mile dosáhne stáří tří měsíců, a v případě, 
že psa již nemá, ho zase odhlásit. Termín 
splatnosti u tohoto poplatku je stejný 
jako u domovního odpadu, ale platí se 
jednorázově. Majitel dostane známku 
pro psa, na které je uveden Vracov a číslo 
domu majitele. Tuto známku má pes no-
sit na obojku. Nyní při úhradě poplatku 

jsou vydávány  i sáčky na psí exkremen-
ty, aby mohli majitelé při vycházkách po 
nich uklidit. 

Poplatky můžete zaplatit v hotovosti 
v účtárně MěÚ, a to v tyto dny:
Po  7.00 – 11.00 a 12.00 – 15.30 
Út   neúřední den 
St   7.00 – 11.00 a 12.00 – 15.30
Čt  7.00 – 11.00 a 12.00 – 17.00
Pá  7.00 – 11.00 a 12.00 – 14.00

Platit můžete i bezhotovostně na náš účet 
č. 19-1427671/0100, jako var. symbol 
uvádějte č. domu.  
Vaše případné dotazy zodpovíme na tel. 
č. 518628183. 
Děkujeme Vám, že přijdete zaplatit 
všechny poplatky včas.

Příjmy
vlastní – daňové příjmy 42.840.000
               nedaňové příjmy 3.380.000
               kapitálové příjmy 5.390.000 
dotace -  do soc. fondu 210.000

                                                             
Příjmy celkem 51.820.000

Výdaje
Kap. 709 – les – odborná správa 40.000

Kap. 710 – povrch Jiráskova, Ernestovská 500.000 
                   opravy komunikací 100.000
celkem 600.000

Kap. 714 – školství 
                   - příspěvek MŠ + ŠJ na provoz 900.000
                   - příspěvek MZŠ +ŠJ na provoz 2.600.000
                   - příspěvek  ZUŠ 700.000  
                   - DDM výměna oken 35.000                                                           
celkem 4.235.000                                                                                          

Kap. 716 – kultura, sport
                   - MKK, kino, knihovna 1.945.000
                   - SOZ, rozhlas, Zpravodaj, kniha - kroje 205.000
                   - příspěvek FC  na provoz a správce 310.000
                   - příspěvek TJ na kuželnu – el. en. 110.000
                   - rezerva -  fond rady 100.000
                   - příspěvky souborům, spolkům 100.000
celkem                                                                                                   2.770.000

Kap. 719 – správa
                   - správní výdaje 11.020.000
                   - hasiči 100.000
celkem                                                                                                 11.120.000

Kap. 728 – pečovatelská služba  DPS 930.000

Rozpočet města Vracova na rok 2013
                - příspěvek Charitě Kyjov 860.000
celkem 1.790.000

                   
Kap. 739 – komunální služby
                  - veřejné osvětlení 1.040.000
                  - příspěvek VPS 7.360.000
                  - oprava garáží, kanalizace VPS 520.000 
                  - odpadové hospodářství 3.500.000
                  - nebyt. hospodářství 50.000
                  - bytové hospodářství 150.000
                  - splátky stroje VIVID 80.000
                  - příjezd ke  strojovně koupaliště 230.000
celkem 12.930.000

Kap. 740 – rezerva fi n. prostř. na výdaje upřesněné 
                   v průběhu roku 6.474.000

Kapitálové výdaje
- MK Lipinská proj. dokum. 330.000  
- značení ulic, směrovky 150.000
- bezbariérové chodníky a přechody 5.500.000
- hřiště u MZŠ 113.000
- výkup pozemků 50.000
- odbahnění Vypáleného 280.000
- demolice budov na náměstí 2.000.000
- revitalizace náměstí -  proj. dokum. 500.000
- rozšíření infocentra 260.000
- hasič. zbrojnice – přípravná PD 150.000
- sport. hala – PD 300.000
- územní studie Olšíčka 98.000
celkem 9.731.000

splátky úvěrů 2.100.000
úroky z úvěrů 30.000
celkem 2.130.000   

Výdaje celkem                                                                                         51.820.000
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Změna programů a cen v kabelové televizi
Dušan Fridrich

OZNÁMENÍ MĚSTSKÉ POLICIE VRACOV O UMÍSTĚNÍ FOTOPASTÍ

Výsadba veřejné zeleně v roce 2013 – Města Vracov
Kolacia Richard, vedoucí VPS Vracov

Čas neúprosně letí a již je tomu dva 
roky od začátku digitalizace televizního 
vysílání v ČR a také ve vracovské kabe-
lové televizi . Na počátku zavádění digi-
tálního signálu byla na přechodné ob-
dobí 2 let ponechána možnost příjmu
některých programů i v analogové ver-
zi. Nyní tato možnost končí a pone-
cháváme pro občany skutečně jenom 
základního vysílání v analogové verzi 
určené pro staré televizní přijímače. 
Rozšiřování nabídky v systému vysílání 
DVB - C a také v DVB - T neumožňuje 
ponechání analogového vysílání z tech-
nického hlediska /kapacita kabelů/ ale 
i z důvodů omezení daných smlouvami 
s poskytovateli programových balíč-
ků. Analogové vysílání není schopno 
poskytnout žádanou kvalitu obrazu 
a vzhledem k tomu, že v současné době 
jsou všechny programy připravovány 
v digitální  podobě, je zpětný převod 
do analogové verzi vlastně procesem 

Městská policie Vracov oznamuje, že v nejbližších dnech budou 
na území města Vracova zprovozněny tzv. „fotopasti“, které bu-
dou pořizovat obrazové záznamy z míst veřejně přístupných. K 
tomuto opatření bylo přistoupeno z důvodu zajištění úkolů měst-
ské policie, kdy městská policie především:

a) přispívá k ochraně a bezpečnosti osob a majetku,
b) dohlíží na dodržování pravidel občanského soužití,
c) dohlíží na dodržování obecně závazných vyhlášek a nařízení 

města,
d se podílí ve stanoveném rozsahu na dohledu na bezpečnost 

a plynulost provozu na pozemních komunikacích,

Na jaře tohoto roku provede VPS Vracov 
náhradní výsadbu za pokácené stromy 
minulých let v objemu cca 60 ks. 
Vysazovat se bude především Lípa srd-
čitá, Jeřáb ptačí, Javor, Bříza bělokorá 
a další druhy dle návrhu komise životní-
ho prostředí.
Výška sazenic se bude pohybovat od 
180- 220 cm v ceně do 
1.000,- Kč/ks včetně kůlů a ochrany 
kmene .
Výsadbu chceme provádět v místech, 
kde se kácelo, samozřejmě za předpo-
kladu, že nám to umožní uložení pod-

zhoršování kvality. Tyto změny se ne-
dotýkají jenom naší kabelové TV, ale 
probíhají v celé republice v různém ča-
sovém období  a závisí od jednotlivých 
poskytovatelů kabelové televize.  Změ-
na bude současně provedena v Ratíš-
kovicích i Dubňanech. V programové 
struktuře dojde ještě možná  k malým 
změnám, prověřuje se možnost doplně-
ní omezené nabídky o anglicky a rusky 
hovořící kanál.
Časování změn bylo nastaveno násle-
dovně:
K 31. březnu 2013 budou ukončeny 
všechny analogové programy v Ome-
zené nabídce s výjimkou   ČT1, ČT2,  
NOVA, Prima family, TV NOE, IN-
FOkanál, které budou nadále vysílány
v analogovém formátu.
K 30. červnu 2013 bude ukončeno vy-
sílání   digital/analog vysílání Základní 
nabídky, která byla dočasným řešením 
do konce roku 2012, náhradou je mož-

nost přejít na plnohodnotnou Základní 
digitální nabídku. 
Bude ukončeno analogové vysílání 
HBO, HBO2, HBO Comedy. 
Od 1. 4. 2013 dojde ke změnám v po-
platcích, jak je uvedeno v přehledném 
dokumentu. 
Cena základní digital/analog nabídky 
zůstává do doby jejího ukončení stejná 
bez navýšení. Zvýšení cen u omezené 
nabídky není výrazné, projevil se vliv 
hlavně navýšení DPH. Zvýšení ceny zá-
kladní digitální nabídky je výrazné a je 
dáno programovou skladbou.
Pro informaci uvádím počet předpla-
titelů kabelové televize ve Vracově: 
Omezená- 931, Základní/Analog - 489, 
Základní digitální - 60. Řešení kabelové 
televize pro ulici Borovou a Lomenou 
je v přípravě.
Dotazy a připomínky adresujte na e-mai-
lové adresy: dusan.fridrich@eoutlook.cz, 
kabelovka@mestovracov.cz.

e) se podílí na dodržování právních předpisů o ochraně veřej-
ného pořádku a v rozsahu svých povinností a oprávnění sta-
novených v zákoně o obecní policii nebo zvláštním zákonem 
a činí opatření k jeho obnovení,

f) se podílí na prevenci kriminality v obci,
g) provádí dohled nad dodržováním čistoty na veřejných pro-

stranstvích města,
h) odhaluje přestupky a jiné správní delikty, jejichž projednává-

ní je v působnosti města.

Fotopasti budou umístěny především v lokalitách, které jsou nej-
více postiženy vandalismem, či jinými protizákonnými projevy.

zemních inženýrských sítí. 
Náhradní lokality na výsadbu, pokud 
nebude možné vysadit v daných uli-
cích, jsou park před sokolovnou a podél 
městského hřbitova. 
Výsadbu na náměstí Míru a městském 
hřbitově provedeme dle návrhu komise 
ŽP Města Vracov.
Dále počítáme s výsadbou stromů v lo-
kalitě „ Čiřička“ / bývalá skládka/. Na 
podzim proběhlo posečení a uklizení 
výše uvedené lokality. Za spolupráce 
s mysliveckým sdružením proběhne 
výsadba ovocných a listnatých stro-

mů, která musí být opatřena oporou 
a ochranou proti okusu zvěře. Aby vý-
sadba byla úspěšná, bude vyžadovat 
následnou péči tzn. sečení dané plochy 
a zálivku. 
Na ul. Bzenecké a části náměstí Míru 
budeme dosazovat keře 
do zelených pásů podél silnice I/54. 
Tímto vysázením stromů částečně spla-
tíme dluh minulých let, kdy se hlavně 
kácelo a minimálně sázelo. Příští rok 
budeme v nastaveném trendu pokračo-
vat, aby stromů ve městě neubývalo ale 
naopak přibývalo.
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Charitní pečovatelská služba zajišťuje 
v domácím prostředí žít aktivní a plnohodnotný život

Marcela Repíková- vedoucí Charitní pečovatelské služby Vracov

Knihovna
Dana Belková, knihovnice

Kam ve Vracově v březnu 2013

Pečovatelská služba je určena osobám ži-
jícím ve městě Vracov. Jedná se o terénní 
službu poskytovanou osobám, které mají 
sníženou soběstačnost  kdy, člověk není 
schopen se sám o sebe postarat.
Zájemce/uživatel – je osoba přicházející 
do organizace s žádostí o informace k čin-
nosti pečovatelské služby.
Uživatelem se stává, domluví-li si s vedoucí 
pečovatelské služby nebo jejím zástupcem 
výkony pečovatelské služby. Poté spolu uza-
vírají Smlouvu o poskytnutí pečovatelské 
služby.
Jedním ze základních úkonů je:
Pomoc při úkonech osobní hygieny-omý-
vání imobilního ležícího uživatele na lůžku, 
výměna pleny, převlečení a úprava lůžka, 
koupel nebo sprchování v domácnosti 
nebo ve Středisku osobní hygieny v Domě 
s pečovatelskou službou, kde je plně vyba-
vena koupelna. Koupání v domácnosti lze 
zajistit pouze tam, kde koupelna umožňuje 
svým dispozičním řešením provádění kou-
pele nebo sprchováním klienta za pomoci 
druhé osoby tak, aby byla zajištěna bezpeč-
nost klienta i pracovníka. 
Pomoc při přípravě jídla a pití zahrnuje tyto 
dílčí úkony: klient si připravuje jídlo a pití 
sám ve vlastní domácnosti z vlastních su-
rovin, pečovatelka asistuje a vypomáhá při 

Tak tu máme zase začátek dalšího nového roku. Chtěla bych trošku 
zhodnotit ten loňský. Naše knihovna se může pyšnit 896 čtenáři, 
což je oproti ostatním knihovnám v okolí krásný počet. Z toho je 
největší počet dětí, a to 385. a jen tak pro zajímavost: naší nejstarší 
čtenářce bude letos 96 let!
Tímto bych také chtěla poděkovat všem našim čtenářům za jejich 
přízeň, velmi nás to těší.
Do knihovního fondu přibylo 810 nových knih a vyřazeno bylo 
hlavně při loňské revizi 2.076 knih. Knihy byly vyřazeny z důvo-
du opotřebovanosti a zastaralosti. Tyto knihy se i nadále u nás 
prodávají, a to za symbolických 5 Kč. Zatím jsme utržily kolem 

pá 1.3. Sedm psychopatů
  19,30 hod. Kino Vracov 
st 13.3. ROUTE 66
  19°°hod. malý sál MKK
besedu s fi lmem o nejslavnější silnici světa, která spojuje východ 
Spojených států se západem, moderuje Zdeněk Jurásek, prezi-
dent České asociace Route 66, držitel ceny „Award of Recogniti-
on“ za rok 2012. Vstupné 50,- Kč

činnostech, které klient sám nezvládá. 
Pomoc a podpora při podávání jídla 
a pití zahrnuje tyto dílčí úkony: nakrájení 
stravy na sousta, mletí stravy, ohřátí stra-
vy na sporáku nebo v mikrovlnné troubě, 
otevření termojídlonosiče, přendání jídla 
z termojídlonosiče na talíř. Nalití nápoje do 
hrnečku nebo sklenice, případné přihřátí 
na sporáku nebo v mikrovlnné troubě, do-
chucení podle přání klienta. 
Běžné nákupy a pochůzky: jedná se o vy-
zvednutí receptu u lékaře, léků v lékárně, 
vyřizování a úhrady na poště, zavezení a při-
vezení prádla do prádelny v DPS, úhrady v 
bance, vyřizování klientových záležitostí na 
úřadech či jiných veřejných institucích,
Dovoz nebo donáška jídla do domácnosti 
– dovoz oběda
Pomoc při oblékání a svlékání včetně 
speciálních pomůcek zahrnuje tyto díl-
čí úkony: nachystání oblečení, oblékání 
a svlékání oděvu, přidržení oděvu při oblé-
kání, zapínání a rozepínání knofl íků, háčků 
a zipů, obouvání a zavazování obuvi, nasa-
zování a upínání protéz, kýlních pásů. 
Pomoc při prostorové orientaci, samostat-
ném pohybu ve vnitřním prostoru zahrnuje 
tyto dílčí úkony: doprovod klienta po bytě 
nebo domě formou přímého doprovodu 
(klient se pracovníka drží) nebo nepřímé-

ho doprovodu (pracovník pokyny směruje 
klienta, otevírá a zavírá dveře) - např. do-
provod k provádění osobní hygieny v bytě. 
Pomoc při přesunu na lůžko nebo vozík za-
hrnuje tyto dílčí úkony: 
1. u částečně mobilního klienta - pomoc 

při zvedání, přistavení vozíku, přidrže-
ní při přesedání na vozík, 

2. u plně imobilního klienta - úkon je 
poskytován, pouze pokud má klient 
domácnost vybavenou zvedákem, pří-
padně za dopomoci druhé osoby (ro-
dinného příslušníka nebo druhé pe-
čovatelky). Postel klienta by měla být 
dostatečně vysoká nebo polohovací, vy-
bavená hrazdou, přístupná ze tří stran. 
Nejsou-li pro poskytnutí tohoto úkony 
vytvořeny vhodné podmínky, pracov-
nice jej může odmítnout. 

Seznam všech prováděných úkonů a ce-
ník služeb jsou na webových stránkách 
města Vracova Za prováděné úkony pečo-
vatelské služby se platí, ceny úkonů se řídí 
zákonem č.108/2006 Sb.  a prováděcí vy-
hláškou 505/2006 Sb. Jakékoliv potřebné 
informace a základní poradenství o sociál-
ních službách vám rádi sdělíme osobně – 
Dům s pečovatelskou službou Luční 1590 
ve Vracově nebo telefonicky: 518 628 324, 
mob.: 774 409 348

So 16.3. Josefská výstava vín
  13°°hod. sokolovna
ne 17.3. Univerzita Chamartín
  15°°hod. Nadace Chamartín
  Konfl ikt generací
  přednáší Ing. Vojtěch Škarecký Csc.

1.700 Kč, což svědčí o tom, že i o starší knížky je mezi čtenáři zá-
jem. Loni nás navštívili také dva spisovatelé dětské literatury. Dě-
tem se besedy dle ohlasu líbily, 
takže i v tomto roce se můžou 
těšit na besedy v podobném 
stylu. Teď už se chystáme na 
blížící se akce Březen – měsíc 
čtenářů a Noc s Andersenem. 
Jak vidíte, v naší knihovně se 
pořád něco děje, takže nevá-
hejte a přijďte nás navštívit.
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Informační centrum města Vracova
prodej nové publikace „Krajem vinic a poutních míst“

Od ledna 2013 nabízíme 
v našem infocentru možnost 
zakoupit si novou publika-
ci Aleny Bartošíkové a Ma-
rie Holečkové Krajem vinic 
a poutních míst. Od Svatého 
Antonínka ke kyjovské doli-
ně. Cena této obrazové pub-
likace je 200 Kč.
Autorky se zde vydávají na 
putování slunečným a úrod-
ným krajem kolem řeky Mo-
ravy, za objevováním krásy 
krajiny, památek a zajíma-
vých lidských osudů. Cesty si 
vybíraly podle toho, k jakému 
pramenu, studánce, potoku 
nebo památce je zavedly. Byly 
to písčité polní cesty, lesní pě-

šiny i silnice. Vybíraly jen ty, 
které je přivedly podél toků 
až k řece Moravě, protože 
tam všechny postupně míří. 
Zaznamenávaly i kousek naší 
současnosti a ve vzpomín-
kách osobností i pamětníků 
nejen běh životů lidí, ale také 
příznačných změn ve společ-
nosti.
Poutní místa jako Svatý An-
tonínek, ale i desítky dalších 
vzorně udržovaných kostelů, 
kostelíčků a kaplí jsou svě-
dectvím jednoho z charak-
teristických znaků Slovácka 
– víry, která dávala člověku 
mravnost a naději na přežití 
zlých časů. Region Slovácka 

není jen o víně a zpěvu, ale 
i o schopnosti duchovního 
prožitku. A právě do takové 
krajiny – včetně obsáhlé části 
o Vracově – nás v nové knížce 
zvou zkušené autorky Alena 
Bartošíková a Marie Holeč-
ková.
Dále pak i nadále nabízíme 
prodej obrazové publikace Vla-
dimíra Židlického Kyjovsko. 
Lidé – kroje – tradice. Cena 
této publikace je 912,- Kč.
Tímto všechny srdečně zve-
me do našeho infocentra, kde 
si obě publikace můžete v kli-
du prohlédnout a případně 
i zakoupit.

Za Informační centrum města 
Vracova

Mgr. Kateřina Gasnárková

Masarykova základní škola
Věříš si?
V úterý 22. ledna 2013 jsme vyjeli do 

Brna do studia České televize natáčet sou-
těžní pořad „Věříš si?„.

Hlavním aktérem byl Šimon Hofr ze 
7. B. My – žáci 7. A a 7. B jsme byli jenom 
takové pozadí - publikum. Tleskali jsme, 
povzbuzovali a hlavně se usmívali, takže 
jsme byli unavení snad víc než Šimon. Byli 
tam 4 soutěžící a 4 disciplíny. První byla 
zahřívačka, druhá triatlon, třetí tři z devíti 
a čtvrtá virtuální hra.  Šimon, jediný kluk 
mezi soutěžícími, suverénně vyhrál právě 
virtuální hru. Celková výhra byla velmi 
lákavá, ale nakonec se Šimon umístil na 
dobrém druhém místě. Nejlepší byla Naty, 
ta pak ještě vyhrála hlavní cenu, a to virtu-
ální hru Wii, když nakonec strefi la golfový 
míček do jamky. Natáčeli jsme něco přes 
4 hodiny. 

Když jsme odešli ze studia, měli jsme 
ještě čas na rozchod na náměstí Svobody. 
My holky jsme chodili do obchodů s oble-
čením, kluci spíš na jídlo. Po zhruba hodi-

ně jsme vyrazili směrem 
na Vracov. Dorazili jsme 
asi kolem sedmé hodiny 
večer. Byli jsme spokoje-
ní, ale měli jsme vykřiče-
né hlasivky, tak jsme byli 
rádi, že jsme doma. Pro 
informaci uvádím, že se 
na nás můžete podívat v 
pondělí 11. března na ČT 
2 v rámci pořadu Plane-
ta YO, který začíná v 17 
hodin. 

A jak to cítil a pro-
žíval sám náš soutěžící 
Šimon Hofr?

„Do studia jsem šel sám, dostal jsem 
žluté tričko, ve kterém jsem soutěžil. 
K mému překvapení byli mými soupe-
ři samé holky. Poté nás odvedli do mas-
kérny a do zákulisí. První disciplína byla 
zahřívačka. V té jsem získal 20 bodů. Po 
zahřívačce následoval triatlon, bohužel 
jsem prohrál, takže jsem se umístil na 

4. místě. To už jsem nevěřil, že získám ně-
jakou cenu, ale následoval kvíz tři z devíti, 
kde jsem se umístil na 2. místě. Bohužel 
celkové pořadí bylo pořád stejné. Poslední 
disciplína byla virtuální hra.  Na tu jsem 
vsadil vše, co jsem mohl, a pro překvapení 
všech jsem vyhrál. Nakonec jsem skončil v 
celkovém pořadí druhý, takže aspoň něco.“

Natálie Polanská a Šimon Hofr

„Malý, ale pravdivý svět“
Dne 31. ledna 2013 žáci naší školy (4., 5., 6. a 8. ročník) 

navštívili výstavu „Malý, ale pravdivý svět“, která se konala 
v hudebním sále nadace Chamartin a byla zaměřena na modely 
letadel, vojenské techniky a lodě. 

Všichni jsme tak mohli obdivovat trpělivou práci modelá-
řů a jejich nádherné výtvory (asi 110 modelů). I výklad pana 
Petržely byl velmi poutavý a zajímavý. Zejména vyprávění 

o přistání spojenecké stíhačky P-51 D-5-NA Mustang v poli, ani ne 
kilometr od Vracova, žáky velmi zaujalo. 

Volné sdružení plastikových modelářů ve Vracově se rozhodlo, 
že k 70. výročí této události scénu nouzového přistání slavného stí-
hače (Lt. Kurz Merle) v poli zhmotní do dioramatu, který by chtěli 
zdokumentovat a zaslat dceři pilota do USA.

Na tomto zajímavém projektu by se chtěla podílet i naše škola.
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Lyžařský kurz 2013
Ve dnech 27. ledna až 2. února 2013 se 

žáci sedmých a osmých tříd zúčastnili ly-
žařského kurzu, který se konal v Jeseníkách 
v Karlově pod Pradědem. 

Ubytováni jsme byli v horské chatě 
U Bohouše. První den večer mělo program 
družstvo A pod vedením paní učitelky Je-
línkové. Po programu následovala disko-
téka jako každý večer. Ráno po snídani šla 
všechna družstva na svah. Byli jsme rozdě-
leni podle šikovnosti. Nejšikovnější bylo 
družstvo D pod vedením pana ředitele. Ve 
skupině C byli také dobří lyžaři, ale o něco 
pomalejší. Ve skupině B byli téměř všichni 
začátečníci z minulého roku. Ze skupiny 
A nikdo ještě na lyžích nestál, takže s lyžo-
váním se začínalo úplně od začátku.

Ve středu jsme nelyžovali, protože pr-
šelo. Odpoledne jsme vyrazili na výlet do 
Karlovy Studánky, což jsou moc pěkné 
lázně, ve kterých se léčí plicní nemoci a ne-
moci dýchacích cest. Když jsme si městeč-
ko prošli a ochutnali léčivou vodu, dostali 
jsme rozchod. Většina šla do restaurace, 
do cukrárny a do obchodu s potravinami. 
Večer jsme měli přednášku Horské služby, 
při které jsme se dozvěděli spoustu nových 
věcí a řadu zajímavostí týkajících se pobytu 
na horách.

Ve čtvrtek po večeři následoval karne-
val. Porota se shodla, že nejlepší byly mas-
ky, které nám předvedly scénku ze školy. 
Každý večer jsme také určili hvězdičku, 
gentlemana a lavora dne. Vybrali jsme 
nejslušnější dívku a chlapce toho dne a ta-
ké nejzajímavější či největší pád jednoho 
z nás. Každý den probíhalo také bodování 
pořádku na pokojích, který nebyl zrovna 
nejlepší.

Součástí výcviku byla také jízda na běž-
kách. Je to úplně jiný způsob lyžování, tady 
jsme byli vlastně začátečníky všichni.  

Zápis do 1. tříd
V Masarykově základní škole proběhl 17. ledna 2013 zápis 

žáků do prvních tříd. K zápisu letos přišlo celkem 61 dětí – 
z toho 33 chlapců a 28 dívek.

Budoucí prvňáčci během zápisu poznávali barvy a geome-
trické tvary, počítali do pěti, představili se a povyprávěli o sobě 
a své rodině. Někteří si připravili také krátkou básničku nebo 
písničku. Paní učitelky zase při zápisu bedlivě sledovaly výslov-
nost budoucích žáčků. Správná výslovnost hlásek je jedním ze 
základních předpokladů nástupu do první třídy.

Do školy ale nepůjdou všechny děti, které přišly k zápisu. 
O odložení školní docházky letos žádá 14 žáků. O tom, zda do 
základní školy nastoupí, se rozhodne do konce května na zákla-
dě doporučení z pedagogicko- psychologické poradny.

Přibližně v měsíci červnu proběhne v mateřské školce se-
tkání rodičů budoucích prvňáčků s učitelkami základní školy. 

O rozdělení žáků do prvních tříd, stejně tak o přidělení jed-
notlivých tříd p. učitelkám rozhodne ředitel základní školy do 
konce školního roku.

Páteční odpoledne patřilo závodům ve 
slalomu. Byli jsme rozděleni do dvou druž-
stev - kluci a holky. Nejrychlejší z dívek byla 
Natálie Polanská, pak Kristina Koničková a 
Michaela Repíková. Z kluků byl první Mar-
tin Synek, pak Filip Zavrtal a Vojta Marek. 
Všichni vítězové byli odměněni pěknými 
cenami.

V sobotu po snídani jsme vyrazili na 
zpáteční cestu do Vracova. I když se lyžař-
ský kurz všem moc líbil, všichni jsme se 
domů těšili. Nikomu z nás by ale nevadi-
lo, kdybychom tam byli o týden déle, a tak 
doufáme, že příští rok budou nějaká volná 
místa a alespoň někteří z nás pojedou zase.

Veronika Somrová a Vanesa Novotná
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Školní ples
Školní ples uspořádala Masarykova 

základní škola ve spolupráci s Klubem 
přátel školy v pátek 25. ledna 2013. Ples 
zahájili žáci devátých tříd slavnostní po-
lonézou.

Mezi přítomnými, tradičně již zce-
la vyprodaného plesu, byli letos také 
hosté – místopředseda vlády sená-
tu ČR Ing. Zdeněk Škromach a rad-
ní Jihomoravského kraje pro školství 
Mgr. Jiří Janda.

Novinkou letošního plesu byla ochut-
návka vín. Od vinařů z Vracova i okolí se 
podařilo získat více než 200 vzorků. Ná-
vštěvníci plesu tak měli možnost ochut-
nat výborná vína a také si zazpívat při 
cimbálové muzice, která košt vín dopro-
vázela.

Vedení školy děkuje všem sponzo-
rům, kteří přispěli do tomboly na školní 
ples. Děkuje všem vinařům a vinařským 
fi rmám za jejich vzorky na první školní 
košt.

O jarních prázdninách se ve škole nezahálelo
Vylepšovalo se materiálně technické vybavení školy, a to 

připojení na kabelovou televizi a nové připojení na internet. 
Práce prováděli pracovníci fi rem NOEL Hodonín a ELS Plá-
šek Vracov. Oživení sítě a zkušební provoz technického zaří-
zení byl vyzkoušen v pondělí 18. února 2013. Od tohoto data 
se může k výuce využívat veškeré technické vybavení včetně 
nových televizorů, které škola zakoupila koncem prosince. 
Další vylepšení zaznamenala školní jídelna, kde se úspěšně re-
alizovala její výzdoba a začala se provádět komplexní oprava 
a částečná výměna poškozené podlahy. Příští týden se bude 
provádět úprava místnosti před školní jídelnou.

Co nás čeká:
- dokončení a realizace projektu zahradnic-

kých úprav před budovou školy
- vybudování parkoviště na školním dvoře
- přípravné práce na výstavbu nového hřiště
- od 10. března proběhne výstava výtvarných 

prací žáků na Chamartinu
- velikonoční výstava a velikonoční speciality 
- pěvecká soutěž – „Vracovský slavíček„

Kolektiv pracovníků školy
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Mistři ČR juniorů na VKV za rok 2012

V regionálním tisku byla otištěna zprá-
va o úspěchu chlapců z radioamatérského 
kroužku při DDM ve Vracově. Vedoucí 
kroužku Jan Paclt odpovídá na několik otá-
zek týkajících se této soutěže.
Kdo pořádá tuto soutěž?
Mistrovství ČR juniorů na VKV pořádá od 
roku 2010 Český radioklub. Kolektiv mla-
dých operátorů radioamatérského kroužku 
při DDM ve Vracově se ho zúčastnil poprvé.
A hned z toho bylo první místo?
Ano, první a také druhé místo. Soutěží se ve 
více kategoriích. Získali jsme první místo 
v kategorii 431 MHz a druhé místo v kate-
gorii 144 MHz.
Jaká je věková hranice pro soutěž juniorů?
Operátor nesmí být starší 18 let. Chlapci 
z našeho kroužku jsou ve věku od 9 do 14 let. 
Závodili jsme již v roce 2011, ale v několika 
případech vysílali také starší operátoři a tyto 
výsledky nebylo možno započítat. Rok 2012 
už odvysílali všechny závody pouze junioři.
Je těžké zvítězit v Mistrovství ČR?
Tato soutěž je celoroční. Každou třetí neděli 
v měsíci se koná jeden tříhodinový závod. 
Výsledek se odesílá vyhodnocovateli. Sta-
nice, která získá za celý rok nejvíce bodů je 
vyhlášena Mistrem ČR juniorů. 
Zajímalo by mě, jak se vlastně závodí?
Pro závody na velmi krátkých vlnách je 
velmi důležitá nadmořská výška. Čím výše 
umístíme své stanoviště, tím dále nás bude 
slyšet. Využíváme stanoviště u Moravan 
s výškou 330 metrů, ale ze severní strany 
nás blokuje hradba Chřibů. Stanice, kte-
ré dosahují nejlepších výsledků, vysílají 
z vyšších hor, například z vrcholu Praděda, 
Sněžky, Klínovce nebo z Velké Javořiny.
To ale musí být docela náročné.
Snažíme se vytěžit maximum z toho, co 
máme. Vylepšujeme antény, trénujeme 

zručnost. Zahájili jsme také 
výuku telegrafi e. Jsme omezeni 
také výkonem vysílače, pro-
tože můžeme vysílat nejvýše 
10 watty.
Jak daleko se s tak malým výko-
nem dovoláte?
To záleží na tom, jak dobré jsou 
v tu chvíli podmínky šíření 
elektromagnetických vln. Běžná 
spojení jsou do 300 km, ale po-
dařila se nám také spojení přes 
700 km, například s Itálií. Nej-
častěji máme v deníku stanice 
ze Slovenska, Rakouska, Slovinska, Maďar-
ska a Chorvatska. Vzácněji ulovíme např. 
Srbsko, Německo nebo Polsko.
Kolik dětí se závodů zúčastnilo?
Chlapci soutěžili v kategorii „více operáto-
rů“, u stanice se střídali. Kroužek má jede-
náct členů, do Mistrovství ČR se jich zapo-
jilo deset. 
V čem vlastně spočívá závodění?
Každý se musí naučit správně naladit sta-
nici a dosměrovat anténu. Potom odpo-
slechnout volací značku, zapsat ji do de-
níku a pokusit se navázat rádiové spojení. 
To vše co nejrychleji. Protistanice odvysílá 
report a závodní kód, který musí operátor 
bezchybně zapsat a ihned odvysílat vlastní 
report a kód. Jakmile si obě stanice potvrdí 
přijetí, je spojení skončeno. Do deníku se 
ještě dopíše čas. Po závodě se spočítají body.
To vše píšete ručně na papír?
Někdy používáme PC a zapisujeme spoje-
ní do elektronického deníku, ale poslední 
tři měsíce jsme zapisovali spojení na papír. 
Nemáme vlastní notebook a převážet stolní 
počítač s monitorem by bylo obtížné.
Předpokládám, že letos budete opět soutě-
žit. Jaké máte soupeře?

Také letos se pokusíme o co nejlepší výsle-
dek v Mistrovství ČR juniorů. Nevíme, kdo 
se přihlásí do soutěže, ale největšími sou-
peři by měly být stanice z Hradce Králové, 
Opavy, Frenštátu pod Radhoštěm a další. 
Kromě této celoroční soutěže se naši juni-
oři pravidelně účastní Velikonočního závo-
du dětí a VKV Polního dne mládeže.
Připravujete ještě jiné akce?
Radioamatérský kroužek, který technicky 
zajišťují členové Radioklubu Kyjov, fun-
guje již třetí rok díky výborné spolupráci 
s DDM ve Vracově. Kromě vysílání se děti 
seznamují se základy radiotechniky, učí se 
sestavovat jednoduché elektronické obvo-
dy. Mezi pohybové aktivity patří radiový 
orientační běh nebo turistika spojená 
s vysíláním z vrcholů - tzv. SOTA (více na 
www.sota.org.uk).
Chystáte něco na letní prázdniny?
Již v loňském roce pořádal Radioklub Ky-
jov třídenní prázdninové soustředění, které 
bychom letos rádi zopakovali. Informace 
o činnosti kroužku a radioklubu jsou zve-
řejněny také na internetu (www.ok2kyk.
blogspot.cz).

Děkuji za rozhovor. 

“Pracujte na dálku”
Veronika Večerková, Jitka Lžičařová, Lenka Řeháková - realizační tým projektu

V prosinci byl zahájen projekt, který je zaměřen na podporu za-
městnanosti zaváděním a šířením způsobu práce tzv. na dálku. 
Na jeho realizaci získalo Město Hodonín dotaci z fondů Evropské 
unie a partnerem projektu je Úřad práce České republiky, jeho 
krajská pobočka v Brně, včetně všech jeho kontaktních praco-
višť. Projekt se soustřeďuje na odstranění bariér, které omezují 
sociálně a zdravotně znevýhodněné na trhu práce a motivuje za-
městnavatele k vytváření pracovních míst v režimu tzv. na dálku.
Jestliže nemáte možnost z jakéhokoliv důvodu (péče o člena rodi-
ny, zdravotní postižení aj.) vzdálit se ze svého místa bydliště nebo 
chcete-li lépe skloubit rodinný a pracovní život, je tento projekt 
určen právě vám. Na druhé straně jste-li zaměstnavatelem, který 
chce snížit podnikové náklady a inovovat fi remní procesy ke zvý-

šení konkurenceschopnosti, jsme schopni vás odborně připravit 
a zprostředkovat vám dosavadní zkušenosti s tímto trendem.
V současné době Město Hodonín připravuje zázemí koordinač-
ního centra, které bude v budoucnu zpřístupněno veřejnosti, 
a to na adrese Masarykovo náměstí 1, v podkroví budovy radni-
ce. Další informace o průběhu můžete očekávat v příštích vydá-
ních Hodonínských listů, na internetových stránkách města Ho-
donína (www.hodonin.eu) nebo na sociální síti Facebook (www.
facebook.com/PracujteNaDalku). Vaše dotazy rádi zodpovíme 
na telefonním čísle 518 316 247 nebo 518 316 246.
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Moje kola
Vít Blaha

Pořídil jsem si první kolo asi ve tři-
nácti letech. Pořídil - je trochu nadne-
sený výraz. Obsahovalo jen nejnutnější 
součástky - tedy kostru, řídítka, před-
ní a zadní kolo a to už je skoro vše, jo 
ještě kliky a šlapátka, neboli pedály, 
věděl jsem samozřejmě co je torpédo, 
přední brzda, konkrétně ta ale nebyla 
nezbytně nutná, zatím co torpédo ano, 
protože to byla hlavní součástka brždě-
ní. Říkal jsem mu arab. Bylo v podstatě 
jen  pro zábavu a k urychlení dosažení 
místa, kam jsem se chtěl dostat, neměl 
jsem žádné ambice se stát Janem Vese-
lým. Vydrželo mně asi až do nástupu na 
vojnu. Co se s ním pak stalo, mně není 
známo. 

Jedním z dalších kol byl skládačka, 
kterou ukradl někdo synovi u Kaiserovy 
hospody, než nakoupil sodovky.

K šedesátinám jsem dostal od synů 
kolo. To skoro nebylo ani kolo, kostra 
leštěný hliník, (bylo jako stříbrné) dva-
cet jedna rychlostí, jel jsem kopec neko-
pec,  jízda - no , - prostě požitek. Brzdy 
přímo jedovaté, jednou jsem zapomněl, 
při jízdě z velkého kopce, že nemohu 
brzdit jen přední brzdou, ale skoro jsem 

přepadnul přes řídítka, to když jsem byl 
v Toscánsku se synem a druhým děd-
kem. Ne, nejeli jsme tam na kolech, ty 
byly připevněné na střeše auta, jezdi-
li jsme až v nádherném Toscánsku. To 
už jsem měl ale za sebou delší tůry, do 
rodné obce, což je bratru 25 km tam 
a 25 km zpátky. Dlouho jsem si nemohl 
zvyknout na úzké sedlo, při delších eta-
pách mně bolela ta část, která se sedla 
dotýkala.

Jednou jsem si vzpomněl, jak syn 
jel do Brna na kole a řekl jsem si - proč 
to nezkusíš taky? Pracoval jsem jednou 
týdně, jako hlídač v rádiu Proglas a tak 
jsem si myslel - je to šedesát kilometrů, 
když pojedu dvacítkou, za tři hodiny 
jsem tam. Jenže to jsem netušil, že tako-
vé počty neplatí při jízdě cestou, kterou 
jsem ještě na kole nejel, místy (z kopce) 
jsem jel i daleko rychleji, ale zato do 
kopce o moc pomaleji, takže jsem volal 
mobilem tomu co jsem jej měl střídat, 
že se opozdím asi o hodinu, ale zvládl 
jsem to a i cestu zpět, bez nehody. Jen-
že nehoda na kole se mně nevyhnula, 
bylo to 27. listopadu 2003, kdy mne ve 
Bzenci u pošty srazilo auto, řízené asi 

30letou ženou, prý mne neviděla. Krve 
z hlavy (mé) a ruky (taky mé) bylo dost, 
vyměnili jsme si tel. čísla, pro případné 
následky, ale žádné nebyly, ani jsem ne-
byl u doktora.

Ale nejen člověk stárne a některé 
funkce už nepracují tak jako v mládí, 
i kolo se opotřebovávalo, tu se musely 
vyměnit pláště, duše, řetěz, ztratily se 
rychlosti po odstranění nefunkčního 
jednoho ozubeného talíře, ale co se di-
vím, kolo najelo skoro 45 tisíc km. 

Až nadešla poslední sobota před 
mým stěhováním do rodné obce. Jel 
jsem si nakoupit něco k snídani, opřel 
jsem kolo o zábradlí u obchodu, neza-
mkl jsem je, (taky proč, vždyť jsem si 
jel pro rohlíky) a bylo půl sedmé a pěti 
minutách ráno, nikde ani živáčka, ale 
když jsem vyšel po několika minutách 
z obchodu, marně jsem své kolo hledal, 
bylo pryč. Dobelhal jsem se domů, vzal 
staré (náhradní) a jel se podívat, zda 
někomu neposloužilo k rychlejší cestě 
na nádraží, nebo k autobusu. Nepo-
sloužilo, tedy nenašel jsem je. No aspoň 
tak hned nezapomenu na poslední den 
ve Vracově.

Koho chleba jíš ....
starší si konec pamatují, mladí si ho mohou vygůglovat

Vítejte do klubu!
Jsem v důchodě a pro chleba si cho-

dím k Niklům. Proto si dovolím „něco 
málo“ podotknout k poznámce o mých 
článcích. Chce se mně věřit, že je re-
dakční rada ráda, že se zajímám o dění 
ve Vracově a že o tom  píšu. Mám spíše 
dojem, že ne. Vybrala jsem si totiž téma 
ožehavé, které se sice týká všech, ale ka-
ždého jinak. Stejně tak jako lidé, píšící 
o folkloru, píší o folkloru pokaždé něco 
jiného, tak já také na toto „své“ téma 
píšu pokaždé něco jiného. Lidem bylo 
sděleno, že jsem se opakovala. No to 
tedy ani náhodou.

Píšu o věcech, které lidi zajímají. 
Když mně kromě „obyčejných lidí“ řekl 
i jeden ze zastupitelů, vidíte dobře – je-
den, že jsem napsala dobře tu „peněžen-
ku“, ve které jsem přece kritizovala zvý-
šení daně z nemovitosti, řekla jsem si, 
že mám téma, které lidi zajímá. Ono je 
to také snadnější si něco přečíst, než jít 
na veřejné zasedání a slyšet to v „reálu“. 
A je to škoda, protože by lidé mohli na-

dávat hned po schůzi v prosinci a ne až 
v březnu po vyjití zpravodaje.

Od začátku se netajím nesouhlasem 
se zvýšením daně – vracovským. Proti 
Janotovi, potažmo Kalouskovi nic ne-
mám, jejich daň mají i Vlkošáci. Nechci 
tady nic rozebírat, to by mně zase neo-
tiskli článek, nebo ho, nedaj bože, zkrá-
tili. Zamyslete se sami.

Abych dokázala, že můj akční rádius 
se neomezuje jenom na rýpání do svě-
domí našich zastupitelů, píšu tu recept 
na martinské zahýbáky, protože po-
dle Moravské Sahary Vracovjáci neví, 
jak vypadají /ty zahýbáky/. Mám to ze 
dvou zdrojů – TV Pohoda 15.11.2009 – 
„martinské rohlíky nebo podkovy, zva-
né martiny, roháče, zahýbáky,“ a recept 
z Mojí rodiny, taky 2009.

Martinské rohlíky pro koledníky /
pro čtyři osoby/

300 g polohrubé mouky
20 g droždí
1 vejce

100 g másla
100 g moučkového cukru
2 dcl mléka

Udělejte tužší těsto, po vykynutí 
vyválejte a rozkrájejte na trojúhelníky. 
Ty potřete máslem. Naplňte nádivkou, 
sviňte a potřete vejcem, po upečení je 
můžete obalit v krupicovém cukru. Ná-
divka je pro martinské rohlíky nejtypič-
tější maková s rozinkami, ale může být 
i hrušková, ořechová, jablečná, nebo tzv. 
šimlíková, která vznikne spojením tva-
rohu a máku.

PS: víte, že už jsou to čtyři roky od 
doby, kdy Vracovem, tedy vlastně jeho 
obyvateli, zmítaly emoce kvůli LIDLu? 
Od  té doby jsme získali takovou imu-
nitu, že už nás nerozhází nikdo a nic. 
Čínské přísloví říká, že lepší je jednou 
vidět, než stokrát slyšet. A žádné řečnění 
nepřekoná pohled na TESCO, jak je vy-
fotografovala paní Vyšinková.

Libuše Symerská



strana 16 únor 2013Vracovský zpravodaj

...ve všem, co děláme, se odráží naše osobnost...
Radmila Sequenz (redakčně zkráceno)

Již paní učitelka ve výslužbě vyzývala 
ve svém fejetonu v jednom z minulých 
čísel nás občany k tomu, abychom začali 
psát „o tom co nás zlobí a zvedá adrena-
lin“. A tak jsem to udělala i já. Napsala 
jsem svůj názor k celkem nelidskému 
přístupu některých občanů. Nikoho 
jsem nejmenovala a už vůbec nenapada-
la. Apelovala jsem a stále apeluji jenom 
na určitou tu lidskost, morální zásady, 
inteligenci, ale hlavně slušnost a ohle-
duplnost těchto lidi. Bohužel jsem se 
z jejich strany shledala pouze s nepo-
chopením a s velkou nevraživostí. Jak 
jsme se mohli dočíst v minulém čísle 
Zpravodaje. Budiž, každý máme nárok 
na svůj názor… 

Chtěla bych se tedy ještě zde vyjá-
dřit k reakci, která následovala na můj 
článek ve Vracovské Sahaře týkající se 
„nepovoleného“ dětského hřiště v ulici 
Zahradská – jak zde bylo nazváno.

Z uveřejněné reakce adresované na 
mou osobu jsem ale vyčetla následující 
politováníhodný poznatek:  Máme zde 
tedy „nelegální“ ba dokonce „ilegální“, 
“nehygienické“(světe div se…jakpak 
to....?), „necertifi kované“ a “ nezrevido-
vané“ dětské hřiště, které by tedy děti 
užívat neměly. Zato se z něj ale stalo zce-
la určitě jedinečné hřiště v Evropě, které 
je nadstandardním psím hřištěm. Dou-
fám, že certifi káty EU budou v nejbližší 

době dodány …. Také proto ta fotogra-
fi e, to se hned tak nevidí ….. Můžou se 
tedy spolehnout na to, že děti mají tolik 
slušnosti a určitě jim tam kakat nebu-
dou! Při mém „špehování“ jsem ještě ale 
bohužel neviděla, jak se pejskové houpa-
jí na místních houpačkách nebo, že by 
stavěli bábovičky na pískovišti. No, v ka-
ždém případě to nevzdávám…. „Rodi-
čové proto Vás prosím, držte děti raději 
doma, aby se pejskové od nich při hraní 
na výše zmíněném hřišti nenakazili…!“ 
Zda se zde jedná o ofi ciální – legální 
hřiště či nepovolené, tuhle diskusi bych 
přenechala MěÚ. Jako dětské hřiště je 
tento prostor zaužívaný  již 30 let. Všich-
ni rodičové z ulice spolu s ostatními 
spoluobčany a  MěÚ nám jej vybudova-
li. Zdůrazňuji, že já ve svých tehdejších 
asi desíti letech jsem tam nebyla schop-
na nic vybudovat  – já si to hřiště spo-
lu s ostatními dětmi pouze užívala. My 
mladší si toho proto vážíme a snažíme 
se jej zachovat i pro další generace.  MěÚ 
se opravdu snaží jej  udržovat (opravy 
houpaček, plachta na zakrytí pískoviště, 
udržování zeleně apod.). Že vše nelze 
zajistit ihned, to je nám okolním, nor-
málně myslícím lidem jasné. Nejmeno-
vaní obyvatelé se cítí být dotčeni tím, 
že jsou neustále „napadáni“- upozor-
ňováni na to, že to místo není určeno 
k venčení psů. Zda je venčí, či si tam, 

dle jejich údajů chodí s pejsky „pouze 
hrát“, by bylo asi na delší diskuzi. Tímto 
bych chtěla jenom připomenout, že nám 
vlastně jde jenom o projevení nějaké té 
lidskosti a ohleduplnosti, aby se necho-
dilo s pejsky – ať již venčit, či si jenom 
hrát -  na dětské hřiště – certifi kované 
či necertifi kované! Ne o nějaké osobní 
záležitosti či problémy! Ve Vracově má 
snad každá rodina pejska. Není tomu ji-
nak i u nás v Zahradské. Proč můžou být 
tedy všichni ostatní charakterní a ohle-
duplní a vůbec je ani nenapadne jít na  
hřiště venčit psa? Já sama ale vidím roz-
díl v tom, zda se tam některé dítě přijde 
pochválit se svým pejskem, a nebo tam 
dospělí několikrát denně pouští své psy 
aby se tam „pohráli“. 

Musím podotknout, že se nejedná je-
nom o moje znechucení nad celou tou-
to situací. Lidí, kteří je tam vídají a také 
jim to není lhostejné je dost. Jenom asi 
nevyužili prostředky se proti tomu nějak 
postavit.  Chodí za námi rodiče ostat-
ních dětí, které vlastně mají strach na to 
hřiště jít, protože opět budou okřiková-
ni a omezováni za to, že si tam vlastně 
hrají. Pokud si nejmenovaní občané ne-
přejí, aby tam to dětské hřiště bylo, pak 
by ale měli zvolit jiný způsob řešení. Ne 
si všechno vylévat na dětech a dělat si 
z „nepovoleného“ hřiště vlastní zahradu, 
kde pásli kozu či venčí psy a nebo útočit 

Český exodus ....?
Helena Hubrová

„Asi taky prodám ty pole, co sem zdě-
dila po naších. Děcka potřebujú peníze 
a z pola nic nemám, enom pár korun za 
pronájem ... do budúcna stejně na nich ni-
gdo z nás dělat nebude, tož ať sú aspoň tak 
k užitku. Ženské říkaly, že už prodaly ....“.

Pani, kúpím od vás les a za dobrú 
cenu.“ „A jak víte, že mám les?“ „Našél 
sem si vás na internetě! Prodejte, vyplatí se 
vám to. Peníze dostanete na ruku hneď...“ 
A člověk otevře televizi a zase na něj úto-
čí reklama o vhodné nabídce k odkupu 
půdy. Pro současnou dobu nic nového. 
Materialismus vítězí, a když si čím dál víc 
lidí spočítává každou korunu před výpla-
tou, nedivím se, že přistupují na výhodné 
i nevýhodné nabídky, někdy i spekulantů.

Zamysleli jste se nad tím, komu u nás 
patří banky, pojišťovny, energetika, průmy-
sl apod.? Většina cizincům, a ti z nás mají 
obrovské zisky, které by si ve svých zemích 
vůči lidem nedovolili! A my, jak ovce, od-

kýváme nebo se smiřujeme se vším?!
Naši předkové si půdy vážili a těžce 

střádali, aby si pak mohli koupit kousek 
pole, které je nejen živilo, ale dávalo jim 
pocit jistého i bohatství .... těm menším se 
říkalo čtvrtláník, půlláník, už ne jen cha-
lupník. A selské rody se soudily o každou 
brázdu navíc, byly schopné za půdu i život 
dát, jak víme z historie. Ženily a vdávaly 
se grunty, majetek byl nejcennějším artik-
lem. Dnes nám to nic neříká. A s lehkým 
srdcem se zbavujeme i našeho přírodního 
bohatství. Lehko nabyl, lehko pozbyl?! 
Mozoly z něho my nemáme! Ale měli by-
chom si uvědomit, že předkům vděčíme 
za svou existenci! Když už prodat, tak do 
českých akciovek a ne kšeft ařům, co je ob-
ratem ruky prodají cizincům.

Může se stát, že jednou budeme plně 
závislí jen na nich a oni si budou klást po-
žadavky, fi nanční i existenční? Může se stát, 
že budeme vyháněni ze svých domovů a 

rodišť, protože už nic nám nebude patřit!
Doufám a věřím, že k tomu nedojde, 

že je v nás aspoň kousek toho vlastenectví, 
že země česká je příliš krásná na to, aby 
nezůstala jen mlhavou vzpomínkou!

Po zemi, na níž dobývají z hloží
drobinky chleba
s úctou dotýkané
jak dar Boží
smutno je mi, Pane ...

Po oné zemi, kde nesmí zbořit ani
beztrestně čapí hnízda
na jasaně
smutno je mi, Pane ...

Po beztesknotě a po bezmyšlení
po těch, kdo mluví věci nevylhané
bez vytáčení
smutno je mi, Pane ...

Česlav Niemen
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Návštěva farního plesu
Ing. Vojtěch Škarecký, CSc.

Po letech od návratu do rodného 
Vracova mě moje žena naordinovala 
účast na zdejším farním plese. Přes ur-
čitou počáteční nedůvěru jsem byl velmi 
příjemně překvapen. Radost, pohoda 
i pokora u převážné části návštěvníků 
plesu vytvářely neobvyklou atmosféru.

Nadšení, s jakým se chovaly všechny 
věkové kategorie, bylo velmi spontánní. 
Zvláště pěvecké vystoupení mladých 
a nejmladších bylo až dojemné. Střední 
generace předvedla, bez bázně a hany, 

originální a vtipné cvičení v „bazénu“. 
Ti délesloužící nabídli v dobových kos-
týmech „Hašlerky“. (Při první infor-
maci jsem si myslel, že budou nabízeny 
známé větrové bonbony hostům.) Je-
jich tradičnímu podání známých písni-
ček chybělo jen lepší ozvučení. 

Hudba „Šiška“ nabídla výběr skla-
deb pro všechny a tak mi nevadilo, že 
mi díky decibelům občas ujížděla židle. 

Velmi sympaticky se angažoval i pan 
farář. Nejen aby pohovořil u jednotli-

vých stolů se svými ovečkami, ale ani 
se nebál energicky a v masce hopsat 
s mladými na parketu. Vážnost plesu 
podpořil i představitel světské moci 
pan starosta s chotí. 

Příjemnou náladu nám nezkazila 
ani ztráta výherního losu, na který si 
nálezce „operativně a odvážně“ pak ná-
rokoval výhru.

Tož tak, myslím, že se za rok ne-
chám opět přemluvit k návštěvě farní-
ho plesu.

FC Vracov
Jiří Kudlík

V sobotu 8.2.2013 se konala v sále restau-
race SUEZ valná hromada FC Vracov o.s. 
Hlavními body programu byly zprávy 
o hospodaření a návrhy rozpočtu, odstou-
pení statutárních zástupců p.Sádovského 
a p.Lejsala a volba nových členů výkonné-
ho výboru, převod majetku FC pod město 
a schválení usnesení.
Ke své práci se vyjádřili trenéři jednotli-
vých družstev. Bohatá a rušná byla zejmé-
na diskuze, jejímž hlavním tématem bylo 
A mužstvo hrající divizi. Euforie z histo-
rického postupu do divize se nám však 
velmi rychle rozplynula.
Bývalí statutární zástupci (předseda 
a místopředseda) před sezonou na výbo-
rové schůzi prohlásili, že divize je fi nanč-
ně zajištěná na celou sezonu. O možných 
fi nančních problémech klubu byli zbylí 
členové VV informováni po ukončení 
podzimní části soutěže .Oba statutár-
ní zástupci klubu se nakonec rozhodli 
z těchto funkcí odstoupit na nejbližší val-
né hromadě ,která se konala 8.2.2013 a na 
ní se vzdali i svých funkcí u A týmu, přes-
tože na jednáních před valnou hromadou 
oba tvrdili, že u A týmu zůstanou a jarní 
část divize se pokusí dohrát. Bohužel si-
tuace se jim vymkla z rukou a na dohrá-
ní soutěže se s hráči A týmu nedohodli. 
Navíc vyšlo najevo, že 3 hráči základního 
kádru byli prodáni na přestup do jiných 
klubů už před valnou hromadou přes je-
jich tvrzení, že žádný hráč klub neopustil 

. Bohužel ostatní členové VV uvěřili 
jejich slovům a nepodnikli potřebné 
kroky k zamezení této situace. Přes 
nesporné zásluhy Petra Sádovské-
ho a Karla Lejsala za jejich pětileté 
působení v našem klubu, které vy-
vrcholilo historickým vítězstvím 
v krajském přeboru a postupem do 
divize, je vzniklá situace velkým 
zklamáním.
Nový výkonný výbor dostal na valné 
hromadě za úkol pokusit se zajistit 
dohrávku jarní části divize.
Jednali jsme o situaci jak se zbytkem vlast-
ních kmenových hráčů, tak i s několika 
kluby z okolí o případné hráčské výpo-
moci a zabývali se také fi nanční situací 
a možnostmi klubu. Pro pokračování 
v divizi bychom ovšem potřebovali dopl-
nit tým o 8-10 kvalitních hráčů a těch je 
v současné době nedostatek. Dále bychom 
museli získat potřebnou fi nanční podpo-
ru v řádech několika statisíců .
Po všech těchto jednáních bylo na schůzi 
výkonného výboru dne 17.2. učiněno ko-
nečné rozhodnutí a to odhlášení A muž-
stva z jarní části soutěže. Tímto rozhod-
nutím bohužel neslavně končí slavná ka-
pitola 1.mužstva, ale samozřejmě fotbal ve 
Vracově bude pokračovat.
V soutěžích budou všechna další naše 
družstva tj. B mužstvo dospělých a 8 mlá-
dežnických družstev, pro které se budeme 
snažit zajistit optimální podmínky. Jak jis-

tě víte, v mládežnických kategoriích spo-
lupracujeme se sousedním Sokolem Vlkoš 
a naše spojená družstva hrají pod názvem 
FKM Morava. Dobře a kvalitně fungující 
mládežnické týmy jsou předpokladem pro 
dobré fungování družstev dospělých a těm 
se chceme kvalitně věnovat.
Ještě v průběhu jarní části nás čeká roz-
hodnutí do jaké třídy přihlásit zpět naše 
A mužstvo. Jako první sestupující máme 
možnost se přihlásit do krajských soutěží. 
Opět bude vše záležet na fi nančních mož-
nostech klubu a hráčském kádru. Doufá-
me, že tímto nepopulárním rozhodnutím 
neztratíme podporu našich příznivců,di-
váků a hlavně také sponzorů. Nový výkon-
ný výbor bude pracovat v tomto složení:
Kudlík Jiří st. –předseda, Mezihorák Petr-
-místopředseda, členové Merkl Pavel st., 
Gufík Jiří st., Dolan Ladislav, Mgr.Gaspar 
Ivo a Mgr. Chovanec Bronislav.

Oslavy 80. výročí založení fotbalu Oslavy 80. výročí založení fotbalu 
ve Vracově 2012ve Vracově 2012

na všechny, kteří se k uvedenému pro-
blému vyjádří ve prospěch dětí.

Z mého pohledu jsme to vlastně my, 
rodiče, kteří by měli cítit povinnost se 
svých děti zastávat a to hlavně v těchto 
případech. Malé děti se nemohou, a asi 
ani nebudou bránit útokům ze strany 
sousedů, kteří na ně pokřikují ,nadáva-

jí  nebo ničí balony apod. Přání nejme-
novaných občanů nebýt fotografován či 
jinak dokumentován a nevím co ještě, se 
snad vyhoví poté, co oni vyhoví našemu 
- nebudou znečišťovat plochu, kterou 
užívají děti (nejen z naší ulice) k trá-
veni volného času. Tím projeví trochu 
slušnosti a lidskosti a za to jim budeme 

všichni vděčni!
Také bych na tomto místě chtěla 

všem, nejen uličanům, kteří nám pro-
jevili svou podporu k zachování čistoty  
tohoto „nepovoleného“ hřiště, vyjádřit 
opravdový  velký DÍK ! Tak teď už si 
jenom vypůjčím citát od Katapultu….“-
…..a co děti, mají si kde hrát…?“
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Prodám rod.dům 2+1, dvůr i zahrada 

Osmecká 365,Vracov
cena dohodou, mob:605 735 932

Letní tábory ve Vracově:
tábory jsou určeny dětem 1. - 4. třída

Letní tábor mimo Vracov
tábor je určen pro děti 1.-  9. třída

Více informací o LT 2013 na: 

www.ddmvracov.cz/Tabory.htm 518 628 472

LT č. I. 30.6. – 9.7.   POHÁDKOVÉ  LÉTO 1                2 600,- Kč
  Vracov
  ubytování v pevné budově DDM, 5x denně strava, pitný režim, výlety, vstupné 

LT č.II. 15. – 19. 7.    PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR  1 000,- Kč
  Vracov
  strava /snídaně, oběd, svačina/, pitný režim, vstupné …
  Program PO - PÁ  830 – 1600 hodin  
    
LT č.IV. 13. – 22. 8.     POHÁDKOVÉ  LÉTO 2  2 600,- Kč
  Vracov
  ubytování v pevné budově DDM, 5x denně strava, pitný režim, výlety, vstupné            

LT č. III. 28.7. - 7. 8.    VESMÍRNÁ ODYSSEA  3 850,- Kč
  TZ Jedov, Náměšť nad Oslavou
  ubytování ve velkém dřevěném srubu,  5x denně strava, pitný režim, výlety, vstupné, doprava
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